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Zkusil jsem dnešní příběh o vyslání učedníků otočit – třeba nám z něj tak lépe vysvitne, o co 
v něm běží. Půjdeme po částech… 

36A když hleděl na zástupy, slitovalo se mu jich, že byli opuštěni a rozptýleni jako ovce, 
nemajíce pastýře.37Tehdy řekl učedlníkům svým: Žeň zajisté jest mnohá, ale dělníků 
málo.38Protož proste Pána žně, ať vypudí dělníky na žeň svou. 

Ještě dvě poznámky: Ježíšovi bylo lidí v zástupech líto. V Bibli se soucit vyjadřuje tak, že se 
člověku hýbou střeva. Všichni jsme to určitě mockrát zažili, jaké to je, když máme neklid ve 
střevech. Cosi se nás silně dotkne a začne se v břichu točit kolotoč. Nenechává nás v klidu, 
co se s druhými děje. 

Kraličtí pěkně překládají, že Ježíš své učedníky „vypudil“ – doslova je vyhodil, aby šli mezi 
lidi s dobrou zprávou. My evangelíci jsme zvyklí zpravidla tak opatrně ke všemu zvát. 
Nabízet, zlehka, nenásilně. Ale nejen naše děti i my dospělí věřící potřebujeme občas 
nakopnout, doslova být vyhozeni: „Tak už běž a něco dělej. Vypadni s tou dobrou zprávou 
od Boha konečně mezi lidi!“ 

A teď, jak jsem to teda otočil – zvažte: 

Když si Ježíš náhodou všimnul houfů lidí, ani to s ním nehnulo, protože všichni okolo byli 
šťastní a každý jako správná ovce věděl, kdo je jeho pastýř. Tehdy řekl učedníkům svým: 
Úroda není nic moc, přitom dělníků je stále hodně. Lidé nejsou hotovi slyšet dobrou 
zprávu, lidé jsou strašně nevyzrálí a vůbec strašní (kluci jsou strašní a holky jsou taky 
strašný a rodiče jsou strašný…). Ale vás křesťanů připravených něco pro ně udělat je 
hodně, vy jste na tom dobře! Proto se nemusíte vůbec modlit, aby si vás Bůh použil, 
jelikož není co dělat a není za kým jít. 

Tak takhle to Ježíš neřekl. Pověděl pravý opak! 

1A svolav dvanácte učedlníků svých, dal jim moc nad duchy nečistými, aby je vymítali, a aby 
uzdravovali všelikou nemoc, i všeliký neduh. 

A když dal dohromady 12 učedníků svých nesvěřil jim žádnou velkou pramoc, protože byli 
úplně nepoužitelní, nedalo se na ně spolehnout, nic ještě pořádně nevěděli a nevěřili si. 
Zakázal jim taky uzdravovat lidi z nemocí a jiných obtíží. S tím přece oni nic nesvedou! 

Tak takhle to Ježíš neřekl. Pověděl pravý opak! 

2Dvanácti pak apoštolů jména jsou tato: První Šimon, kterýž slove Petr, a Ondřej bratr jeho, 
Jakub Zebedeův a Jan bratr jeho,3Filip a Bartoloměj, Tomáš a Matouš, kterýž býval celný, 
Jakub Alfeův a Lebbeus, přijmím Taddeus,4Šimon Kananitský, a Jidáš Iškariotský, kterýž i 
zradil ho. 

Zopakujte si jména učedníků: P+O+JakZ+Jan+F+Bar+To+MatC+JakAlf+Tad+ŠiZé+JidIš 

5Těchto dvanácte poslal Ježíš, přikazuje jim, řka: Na cestu pohanů nechoďte, a do města 
Samaritánských nevcházejte.6Ale raději jděte k ovcem zahynulým z domu Izraelského. 

Zas opak: Když už někam vyjdete mezi lidi, namiřte si to raději mezi cizince, 
protože našinci se vám vysmějí. Víte, jak těžké je uspět s něčím novým ve vlastní rodině a 
mezi sousedy – ty pusťte z hlavy a vydejte se spíš daleko do světa. 
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Tak takhle to Ježíš tehdy opět neřekl. Pověděl pravý opak! 

7Jdouce pak, kažte, řkouce: Že se přiblížilo království nebeské. 

A na cestách kažte a vyhlašujte, že Boží království je ještě hodně moc daleko! To by to 
vypadalo na světě jinak (jo, jo, pane faráři, dobře to říkáte), kdyby se Boží království už 
blížilo.  

Tohle Ježíš též neřekl. Pověděl právě opak! 

Jdeme do finále – přituhuje – poslyšte: 8aNemocné uzdravujte, malomocné čisťte, mrtvé 
křeste, ďábelství vymítejte!  

Jak je to v opaku: Od nemocných se držte dál, vždyť víte: hygiena půl zdraví. A na infekční 
choroby si dejte tuplem pozor! Nemyslete si, že s něčím dokážete hned pohnout, smrt a 
ďábel jsou silnější! 

Tak takhle to Ježíš opravdu neřekl. Pověděl pravý opak! 

A na konec takové krátké ekonomické doporučení: 8bDarmo jste vzali, darmo dejte. 

Nic není zadarmo, vždyť víte, moji milí učedníci. I vy jste si všechno museli těžce vydřít. 
Takže moc nerozhazujte! S těmi, z nichž nic nekouká, se zbytečně nezdržujte. Vždyť církev 
musí taky vydělávat, aby nám přežila! 

No, musím to říct i tentokrát (ach, jo): Ani tohle Ježíš neřekl. Pověděl pravý opak! 

 

 

 

Požehnání 

Ať slunce rozzáří tvé dny. 

Ať hvězdy projasní tvou noc. 

Ať podél tvé cesty kvetou květiny. 

Ať tvůj dům obstojí v bouři. 

Ať máš hřejivá slova pro chladný večer. 

Ať máš úplněk pro temnou noc. 

A cestu ke svým dveřím ať máš vždycky z kopce. 
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